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Kernboodschap Het bomenbestand in Schalkwijk wordt verbeterd. Met deze Informatienota 

presenteren we de uitkomsten van de eerste fase in dat proces. In deze eerste fase is 

de kwaliteit van de bomen in Schalkwijk geïnventariseerd en er is een burgeradvies 

gemaakt. Het college informeert de commissie beheer over de belangrijkste 

conclusies: 

 De kwaliteit van de bomen in Schalkwijk moet verbeterd worden. 

Dat blijkt uit verschillende onderzoeken en het participatieproces. 

 De inwoners maakten een burgeradvies en adviseerden over de toekomst van de 

bomen. 

 Er is een inventarisatie gedaan op basis waarvan een integrale aanpak voor heel 

Schalkwijk wordt geadviseerd. 

 Er is draagvlak voor het proces en er wordt een Programma van Eisen (PvE) 

opgesteld met een wensbeeld en richtlijnen. Het doel is een blijvend groene 

wijk met een gezond, veilig en meer gevarieerd bomenbestand en een langere 

levensduur van de bomen in Schalkwijk. 

 Inwoners van Schalkwijk willen een stem in het planten en beheren van bomen. 

 De tweede fase (PvE) wordt in 2017 afgerond. De derde fase (uitvoering) wordt 

over meerdere jaren gepland. 

Behandelvoorstel voor 

commissie 

 

Het college stuurt de informatienota ter informatie naar de commissie Beheer. 

 

Relevante eerdere 

besluiten 

Startbrief 2016/531365, behandeld in de commissie beheer op 19 januari 2017 

 

Besluit College  

d.d. 27 juni 2017 

 

Het college stelt de informatienota “Inventarisatie en burgeradvies Bomen in 

Schalkwijk” vast. 

de secretaris,                                                de burgemeester, 

 

 

 

  

https://gemeentebestuur.haarlem.nl/Vergaderingen/Commissie-beheer/2017/19-januari/17:00/17-50-uur-Schalkwijk-Bomen-in-Schalkwijk/2016293330-Brief-weth-Sikkema-inz-inventarisatie-bomen-in-Schalkwijk-en-startbrief-voor-omvorming-naar-een-duurzaam-bomenbestand-1.pdf
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1. Inleiding 

In 2016 zijn de bomen in Schalkwijk gekeurd. Gebleken is dat een flink deel van de bomen in 

Schalkwijk de komende 10 jaar uitvalt. Een ander deel van de bomen heeft een verminderde 

conditie of veroorzaakt overlast. Omdat het vervangen van bomen ingrijpend is en zorgvuldig 

moet worden afgewogen, is gekozen voor een bijzonder participatieproces: participatie door 

loting. Een groep ingelote bewoners uit de wijk, de 'Schalkwijk 100', heeft in april 2017 een 

bewonersadvies opgesteld en overhandigd aan de gemeente. Bij het opstellen van dit advies 

waren ook wijkraden en andere belangenbehartigers betrokken. Het burgeradvies is als 

bijlage 1 bij deze nota gevoegd. Er is zowel bij burgers als professionals voldoende draagvlak 

voor het opstellen van een verbeterplan.  

Met deze Informatienota presenteren we de belangrijkste conclusies van de eerste fase van 

het proces om het bomenbestand in Schalkwijk te verbeteren. Er we kondigen de start aan 

van de tweede fase die bestaat uit het opstellen en vaststellen van een Programma van Eisen 

(PvE) met wensbeeld.  

2. Kernboodschap 

De kwaliteit van de bomen in Schalkwijk moet verbeterd worden 

Op basis van de leeftijd van de wijk en de aanblik van het groen was de algemene indruk dat 

de bomen in Schalkwijk aan een opknapbeurt toe waren. Uit de verschillende onderzoeken en 

het participatieproces is gebleken dat het vermoeden klopt: de kwaliteit van een flink deel van 

de bomen laat te wensen over. Het maken van een plan voor een omvorming tot een 

duurzaam bomenbestand wordt breed gedragen. 

De inwoners adviseerden over de toekomst van de bomen in Schalkwijk  

Een geloot burgerpanel, bestaande uit zo'n 75 Schalkwijkers, is gevraagd een advies te maken 

voor het college. In maart ontvingen de ingelote inwoners van Schalkwijk een persoonlijke 

uitnodiging voor het participatietraject. Voor deze bewoners is eind maart een excursie 

georganiseerd door Schalkwijk. In april volgde een werksessie. Aan het einde van deze sessie 

is het advies aan het college overhandigd. Ook andere geïnteresseerden die niet waren 

ingeloot konden hun mening geven via een participatieplatform. Via het participatieplatform 

is ook advies over de bomen gegeven door de wijkraden van Schalkwijk, de Haarlemse 

Bomenwachters en de Bomenridders.  

Het is belangrijk deze kwaliteitsslag wijkbreed aan te pakken 

Dat adviseert onze onderhoudspartner. De problemen, die kenmerkend zijn voor een wijk uit 

de jaren ’60, komen namelijk overal in de wijk voor. Met een wijkbrede aanpak voorkomen 

we losse flodders. Een deel van de bomen loopt tegen het einde van de verwachte levensduur. 

Daarnaast is bij aanleg van de wijk een deel snelgroeiende bomen geplant. Daarvan is een 

aantal nu op een zodanige leeftijd dat er een vergroot risico op takbreuk is ontstaan. Ook 

kenmerkend is dat op veel plekken de bomen dicht op elkaar staan. Dit droeg bij de aanplant 

van de jonge bomen snel bij aan een groen beeld voor de wijk. Maar de bomen, die inmiddels 

flink zijn uitgegroeid, beconcurreren elkaar nu. Daarnaast is een deel van de bomen, met 

name de bomen die in verharding staan, in een matige conditie. Dat komt omdat in de tijd dat 

de wijk werd aangelegd niet veel aandacht werd besteed aan goede groeiomstandigheden 

voor bomen. Tenslotte hebben bomen last van boomziekten. Met name een flink deel van de 

essen, de meest voorkomende boom in Schalkijk, loopt risico op afsterven. De Haarlemse 

Bomenwachters hebben meegedacht over de rapportage die is opgesteld. 
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Er wordt Programma van Eisen (PvE) opgesteld met een wensbeeld en richtlijnen  

Er is vastgesteld hoe de staat van de bomen in Schalkwijk op dit moment is. Nu willen we 

gaan vaststellen hoe het moet worden. Het doel is een blijvend groene wijk met een gezond, 

veilig en meer gevarieerd bomenbestand en een langere levensduur van de bomen in 

Schalkwijk.  

Inwoners van Schalkwijk willen een stem in het planten en beheren van bomen 

Als onderdeel van het PvE wordt een voorstel gemaakt over hoe zowel de inwoners van 

Schalkwijk als andere belanghebbenden mee kunnen blijven denken en doen in het proces. In 

het burgeradvies zijn daarvoor al verschillende aanbevelingen gedaan.  

3. Consequenties 

Het vervangen van bomen is ingrijpend en moet zorgvuldig worden afgewogen 

De intentie is om het bomenbestand in Schalkwijk te verbeteren. Bewoners en 

belanghebbenden moeten van het begin tot het einde worden meegenomen in dit proces. Het 

risico is anders onze gesprekspartners kwijt te raken in een discussie die niet meer gaat over 

de feiten maar over emotie. 

De uitvoering wordt over meerdere jaren gepland 

Dit jaar maken we een PvE en volgend jaar wordt een uitvoeringsplan gemaakt. In de 

investeringsplannen (IP 2017) is al rekening gehouden met de kosten voor de uitvoering. Om 

kaalslag in de wijk te voorkomen worden niet alle slechte bomen in 1x vervangen. Het 

uitvoeringsplan wordt dus in fasen uitgevoerd. Dat betekent enerzijds dat we er vroeg bij zijn 

maar anderzijds dat bewoners soms lang moeten wachten tot er voor de deur wat gebeurt.  

In het uitvoeringsplan wordt meer concreet ingezoomd op buurten en straten 

Direct omwonenden en direct belanghebbenden zullen worden gevraagd om mee te denken 

en te doen. Wanneer er een ontwerp is voor een aanpassing in de openbare buitenruimte dan 

volgt, uiteraard, het gebruikelijke inspraakproces. Zover is het nu nog niet. 

4. Vervolg 

Globale planning 

Juni 2017 evaluatie participatie door loting in commissie bestuur 

2e helft 2017 opstellen en vaststellen Programma van Eisen (wensbeeld en richtlijnen) 

vanaf 2018 opstellen uitvoeringsplannen en realisatie in fasen 

De eerste fase van het proces is met deze Informatienota afgerond. Nu wordt de tweede fase 

gestart. Er wordt een Programma van Eisen opgesteld. Onderdeel daarvan zijn een wensbeeld 

voor een duurzaam bomenbestand in Schalkwijk, richtlijnen voor het vervangen van bomen 

en het verbeteren van de conditie en een voorstel over hoe inwoners van Schalkwijk mee 

kunnen denken en doen. Aan het eind van dit jaar wordt u hierover verder geïnformeerd. 

Vanaf 2018 wordt, als derde stap in dit proces, een gefaseerd uitvoeringsplan gemaakt om het 

bomenbestand te verbeteren. 

5. Bijlagen 

Er is 1 bijlage: Burgeradvies Schalkwijk 100 over de bomen in Schalkwijk 

 


